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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 8. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 13. 3. 2024 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš Kaštovský, Stanislav Šimek, Mgr. Jiří 

Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský, Ing. Jan Hora, Miloslav Ondra  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Josef Macháček - poradce primátora  

Hosté: Mgr. Jiří Károly - ředitel OIC MHMP, Ing. Luděk Chaloupka - vedoucí oddělení správy a provozu, Mgr. Petr 
Hanousek - vedoucí oddělení technického zabezpečení bezpečnostního systému, Jiřina Onderčová -  
externistka za OIC Magistrátu, Libor Kousal - pověřený řízením Správy služeb hl.m. Prahy, Mgr. Ludvík 
Klema - náměstek ředitele pro výkon služby Městské policie hl.m. Prahy, JUDr. Markéta Štalmachová - 
ředitelka BEZ MHMP, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy,  
MUDr. Jaroslav Valášek – náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP, brig. gen. Ing. 
Luděk Prudil – ředitel HZS HMP 

Jednání řídil: Jiří Ptáček – předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Projednávání záměrů do Rady a Zastupitelstva hl. m. Prahy ve Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 

4. Tisky do Zastupitelstva HMP 

5. Tisky k projednání 

6. Usnesení na vědomí 

7. Výroční zpráva o stavu MKS 

8. Zprávy o činnosti MP HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

9. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

10. Zprávy o činnosti ZZS HMP za leden a únor 2024 

11. Zprávy o činnosti HZS HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

12. Zprávy o činnosti SS HMP leden a únor 2024 

13. Různé a závěr 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
přijato (10-0-0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen Mgr. Jiří Knitl. 

přijato (10-0-0) 

3. Projednávání záměrů do Rady a Zastupitelstva hl. m. Prahy ve Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality  

Bez příspěvku. 

4. Tisky do Zastupitelstva HMP 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti. Tisk Z - 12042 k 
návrhu na poskytnutí účelové investiční dotace Městské části Praha-Zličín a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního 
hl. m. Prahy na rok 2024 kap. 0739 BEZPEČNOST se týká nouzového zásobování pitnou vodou. Odbor bezpečnosti již 
čtyři roky mapuje potencionální zdroje pitné vody na území hl. m. Prahy. Dotace bude sloužit, poté co zástupci MČ 
vyberou dodavatele, napojení studny do vodárenské soustavy. Dále informovala, že v návaznosti na tento tisk bude 
letos končit projekt "Mapování a využití ostatních studní na území hl. m. Prahy". Z tohoto projektu vzešlo na 40 
studní, které mají dostatečnou vydatnost i kvalitu vody. Záměrem je podobným procesem, jako u této studny na 
Zličíně, zprovoznit i ty ostatní. Odbor bezpečnosti má předběžná jednání s Pražskými službami, HZS HMP o využívání 
těchto zdrojů. Také s nimi do budoucna počítají do krizové plánovací dokumentace. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Mazur - vznesl dotaz, zda se počítá i s velkým zdrojem na Smíchově, který se nyní využívá na chlazení 
zařízení metra. 
 
ředitelka Štalmachová - odpověděla, že tyto vrty patří pod Dopravní podnik HMP. Nicméně směřuje se k tomu, že na 
vrty se umístí přečerpávací zařízení a plánuje se využit na zavlažování zeleně apod. Tyto vrty nepatří pod projekt 
odboru bezpečnosti Magistrátu. U mapování studen byla situace obtížná, jelikož neexistují mapy, kde by byly 
zakresleny. Vycházeli z map, které byly naposledy aktualizovány na počátku 70. let. Probíhala intenzivní spolupráce s 
MČ. 
 
Usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí žádost starostky MČ Praha - Zličín o podporu 
financování stavby propojení Halenkovské studny s vodárnou Mladých a současně doporučuje ZHMP schválit 
poskytnutí účelové investiční dotace MČ Praha - Zličín ve výši 4 800. tis. Kč. z rozpočtu kapitálových výdajů v kap. 
0739 na propojení jímacího objektu Halenkovské studny s vodárnou Mladých. 

přijato (10-0-0) 

5. Tisky k projednání 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček, s tím, že více tento bod rozvede Mgr. Jiří Károly, ředitel 
odboru informatických činností. Záměr na první veřejnou zakázku byl členům výboru představen a bylo o něm 
hlasováno. Jedná se o tisk, který bude zařazen na jednání RHMP. 
Do budoucna se domluvilo, že záměry na veřejné zakázky se budou posílat členům výboru alespoň týden předem. Po 
široké debatě rozhodl předseda Ptáček, že druhý tisk bude stažen a zařazen na dubnové jednání Výboru. 
 
Usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP doporučuje realizovat veřejnou zakázku na podporu systému 
Fidelis.          přijato (9-0-1) 
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6. Usnesení na vědomí 

Bez příspěvku. 
 
V 15:30 odešel člen Výboru Hrubčík. 

7. Výroční zpráva o stavu MKS 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Petr Hanousek, vedoucí oddělení technického zabezpečení 
bezpečnostního systému odboru OIC Magistrátu. Sdělil, že tento materiál je předkládán na základě Koncepce, která 
byla schválena Radou HMP. Popsal, jaké informace zpráva obsahuje a dále zaměřil se na tyto oblasti. V současnosti je 
na cca 100 monitorovacích pracovištích obraz z více jak 4000 kamer, z toho je 1249 ve vlastnictví Prahy. Jako klíčové 
považuje, že 1.3.2023 vzešla v účinnost třístranná servisní smlouva pro technologie MKS mezi Magistrátem HMP, 
Technologií HMP a Operátorem ICT. Bylo zahájeno zadávací řízení na dodávky kamer a již byl vybrán dodavatel. V 
roce 2023 pokračovala kontrola od ÚOOÚ a dále probíhá právnická analýza a zpracování dokumentace ohledně 
obecného nařízení GDPR ke kamerovému systému. Dále se připravuje veřejná zakázka na nadstavbový software. 
Proběhla ukázka využití inteligentní videoanalýzy na Praze 9 u MP HMP s výsledkem, že tato funkcionalita není plně 
vyhovující. Pro investiční část nebyly na rok 2024 přiděleny žádné finanční prostředky, pouze převod cca 32 mil. Kč z 
loňského roku. Z této částky se bude hradit již vyhlášena veřejná zakázka na redundanci DC, dále obměna 
analogových kamer za IP kamery a případně další záležitosti. Nebyly řešeny žádné stížnosti občanů za rok 2023. Na 
závěr seznámil přítomné se statistikou využití kamer za loňský rok. A zopakoval, že probíhají pravidelné porady se 
složkami IZS. Dále ředitel Károly více rozvedl investiční akci týkající se redundance DC. Upozornil, že aktuálně chybí 
na 50 mil. Kč na provozní výdaje a seznámil přítomné s možnými riziky, které z tohoto stavu vyplývají. Sdělil, že 
spolupráce týkající se servisu kamer funguje dobře. Velkým tématem je oblast GDPR, kdy je snaha o narovnání 
smluv, aby byly v souladu se zákonem. 
 
V další části proběhla široká diskuze, kde je jednalo zejména o podobě nové Koncepce a co by měla obsahovat 
(konkrétní vize a plány do budoucna, přesné finanční náklady), tak aby mohl být sestaven rozpočet, který se 
strategicky profinancuje. Na této Koncepci mají pracovat všechny zainteresované subjekty. 
 
Usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí Výroční zprávu o stavu MKS.  
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí, že k 31.5.2024 bude připraven návrh nové 
Koncepce MKS a očekává, že součástí tohoto návrhu bude výhled rozvoje MKS v Praze pro příštích pět let. 

přijato (9-0-0) 

V 16:20 odešel člen Výboru Mazur. 

8. Zprávy o činnosti MP HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

Předseda Ptáček požádal, zda by na příštím jednání Výboru mohla být probrána personální situace u MP HMP. Zájem 
je o vývoj za posledních 12 měsíců. Předseda Ptáček sdělil, že téma MP HMP se již třikrát projednávalo na sněmu 
pražských starostů. A z těchto jednání vyplynulo usnesení, ze kterého vyzývají RHMP a současně i MP HMP k řešení 
následujících oblastí: personální a vliv starostů MČ na místní ředitelství MP HMP. Nabídnul zaslání všech usnesení. 
Rád by měl od MP HMP reakci na tato usnesení.  
Náměstek Klema požádal o zaslání usnesení a dále sdělil, že nemají žádné oficiální výstupy z tohoto sněmu a také, že 
nebyli přizváni k těmto jednáním. 

 

9. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. Z hlediska statistiky je 
leden i únor 2024 téměř totožný s těmito měsíci za rok 2023. Upozornil, že se budou navyšovat počty shromáždění v 
rámci volebních aktivit. Probíhají přípravy na MS v hokeji, které začíná v květnu 2024. Opět bude demonstrace 
zemědělců, zatím se neví v jakém rozsahu. Na závěr sdělil, že v loňském roce byla na vzestupu zejména internetová 
kriminalita, která je nyní v lehkém útlumu. 
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10. Zprávy o činnosti ZZS HMP za leden a únor 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Informoval, že rok 2023 z hlediska výjezdů byl obdobný jako roky minulé. Výjimku tvořil zásah na FF UK, ke 
které se tvoří samostatná podrobná zpráva, o kterou má zájem řada institucí. Upozornil, že poslední měsíce více 
vyjíždějí k dětem a mladistvým, kteří požili HHC. Předseda Ptáček požádal o prezentaci nového sanitního vozu na 
příštím jednání Výboru. 

 

11. Zprávy o činnosti HZS HMP za leden a únor 2024 a roční zpráva za rok 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že nebýt 21.12.2023, tak by 
se rok 2023 řadil k těm klidnějším. Téměř po dvou letech mohli ukončit činnost na KACPU. Rok 2023 byl specifický 
výjezdy do zahraničí, kdy v únoru zasahovali v Turecku, v létě pomáhali v Řecku. Po požáru elektromobilu stále 
probíhají diskuze týkající se bezpečnosti v hromadných garážích a nastavení bezpečnostních principů. Za leden i únor 
byla jedna oběť požáru. Jednalo se o bezdomovce a požáry ve vybydlených objektech. V roce 2023 se podařila 
nakoupit nová technika díky financování z různých zdrojů a projektů. Zmínil se o požáru v Nemocnici Na Bulovce, kdy 
na oddělení ARO shořel plicní ventilátor a muselo být evakuováno na 100 osob. Na závěr uvedl, že na konci roku 
dostali od města systémovou dotaci, kdy budou moci nakupovat během čtyř let techniku a ochranné pomůcky. Na 
druhou stranu velmi vázne údržba některých hasičských stanic, které jsou ve vlastnictví města. Ze státního rozpočtu 
nemohou být financovány stavební investice. 

 

12. Zprávy o činnosti SS HMP leden a únor 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Libor Kousal, provozní náměstek SS HMP. Sdělil, že díky zvýšené povodňové 
aktivitě na Vltavě, v závěru roku 2023,  musely být aktivovány určité prvky PPO, kde zafungovala dobrá spolupráce s 
odborem bezpečnosti a MP HMP. V rámci areálu Kundratka na Praze 8 dokončují rekonstrukci bývalé garáže pro 
dílny ZZS HMP. V závěru se zmínil o převzetí činnosti nad dohledem v Clam-Gallasově paláci. 

 

13. Různé a závěr 

Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:05 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil:  Mgr. Jiří Knitl, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 


